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[Miljøministeren] 
Danmark. Endvidere skal lovforslaget bistå 
landene med at etablere en miljømæssigt for- 
svarlig udvikling i forbindelse med den omfat- 
tende genopbygnings- og udviklingsproces. 

For samtlige Østlande vil det være en forud- 
sætning for, at de pågældende aktiviteter kan få 
del i støttemidlerne, at det pågældende land ge- 
nerelt anses som værende i gang med en demo- 
kratiseringsproces. 

Lovforslaget skal gennem tilskud gøre det 
muligt at stille teknologi og rådgivning inden 
for miljø- og energiområdet til rådighed for 
Østlandene. Tilskud kan ydes inden for en ram- 
me på op til 100 mio. kr. pr. år i finansårene 
1991-95. 

Ordningen administreres af miljøministeren, 
der rådgives af en komité, hvis medlemmer ud- 
peges af miljøministeren efter indstilling fra en 
række myndigheder og organisationer. 

Et flertal i Folketinget erklærede sig i forbin- 
delse med vedtagelsen af folketingsbeslutning 
nr. B 35 villigt til at medvirke til at fremskaffe 
dækning for lovens udgifter. 

Jeg håber, at lovforslaget, der som omtalt er 
en udfyldning af folketingsbeslutning B 35 fra 
8. februar 1990, kan gennemføres med tilslut- 
ning fra et bredt flertal blandt Folketingets par- 
tier. 

Med disse bemærkninger, og idet jeg henvi- 
ser til bemærkningerne til lovforslaget, skal jeg 
anbefale lovforslaget til Folketingets vedtagel- 
se. 

Bakholt (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

hermed tillade mig at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om tjeneste- 
mandspension. 

(Lovforslag nr. L 123). 

Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets tekst 
og de bemærkninger, der ledsager det, og anbe- 
faler lovforslaget til Tingets velvillige behand- 
ling. 

Erling Christensen (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  lov om tilskud til 
efteruddannelse inden forjordbrugserhvervene. 

(Lovforslag nr. L 125). 

Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 
ger lovforslaget, og anbefaler det til Tingets vel- 
villige behandling. 

Grete Schødts (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om forhøjelse 

af  hædersgaver. 
(Lovforslag nr. L 126). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 

ledsager lovforslaget, og anbefaler det til Tin- 
gets velvillige behandling. 

Kofod-Svendsen (KRF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om dagpenge 

ved sygdom eller fødsel. (Dagpengeret til visse 
studerende). 

(Lovforslag nr. L 127). 
Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets tekst 

og de bemærkninger, der ledsager det. 

Lykketoft (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed på Socialdemokratiets og Cen- 
trum-Demokraternes vegne at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om at erstatte 
børnefamilieydelsen med et ekstra statsligt per- 
sonfradrag til modtagerne. 

(Beslutningsforslag nr. B 26). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Ernst B. Schmidt (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om børns og 

unges arbejde ved oplæring i landbruget. 
(Beslutningsforslag nr. B 27). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Ole Donner (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
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[Ole Donner] 
Forslag til folketingsbeslutning om skatteplig- 

tige personers ret til skattefradrag for udgifter til 
sagkyndig bistand ved udfyldelse af selvangivel- 
sen m.v. 

(Beslutningsforslag nr. B 28). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsforsla- 

gets tekst og de bemærkninger, som ledsager 
det. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Anden behandling af lovforslag m. L 32 i 
Forslag til lov om ændring af  lov om ændring 

af forskellige skattelove. (Forlængelse af  dele af  
skibsværftsaftalen). 

Af Nyrup Rasmussen (S) m.fl. 
(Fremsat 28/12 90. Første behandling 15/1 

91. Betænkning 24/1 91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Første behandling af lovforslag np. L 93 s 
Forslag til lov om ændring af lov om anlæg af 

fast forbindelse over Storebælt. 
Af trafikministeren (Ikast). 
(Fremsat 30/1 91). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

J. EL Hkmsem (S): 
Lovforslaget, vi behandler nu, er jo en gen- 

fremsættelse fra 1. samling i efteråret 1990. Vi 
var i Socialdemokratiet positivt indstillet over 
for dette forslag, og det er vi også nu. Vi mener, 
det er rigtigt, at A/S Storebælt får mulighed for 
at udnytte den ekspertise og den viden, man har 
opnået ved arbejdet med det faste anlæg over 
Storebælt... 

Fernanden: 
Som hr. J. K. Hansen rigtigt siger, er det en 

genfremsættelse, men derfor kan der godt være 
ro i salen. 

J. IL Hansen (S): 
Tak, høje formand! 
I Socialdemokratiet ser vi altså gerne, at den 

viden og ekspertise, som A/S Storebælt har op- 
nået omkring Storebæltsarbejdet, overføres til 
andre faste anlæg som f.eks. en fast forbindelse 
over Øresund. 

Men der er en anden ting, jeg godt vil have 
frem her. Jeg har mærket mig, at der både i be- 
mærkningerne til lovforslaget og i ministerens 
fremsættelsestale næsten enslydende står: 

»Forslaget indebærer ikke, at et oprettet dat- 
terselskab kan varetage opgaven som bygherre 
vedrørende andre faste forbindelser.« 

Jeg ved ikke, hvorfor man har ment, det var 
nødvendigt at få det med både i fremsættelses- 
talen og i bemærkningerne til lovforslaget. Det 
er en ting, vi bør se på, når vi kommer i gang 
med udvalgsarbejdet. Jeg mener, det villle være 
rigtigt, når det måtte komme så vidt, at A/S 
Storebæltsforbindelsen via sit datterselskab og- 
så kunne arbejde som bygherre, og jeg vil da 
egentlig gerne allerede her i dag høre ministe- 
rens kommentarer til indføjelse af et sådant 
punkt i lovforslaget. 

Vi er som sagt positivt indstillet over for lov- 
forslaget. 

Aagaard (KF): 
Som det allerede er nævnt, er det jo en gen- 

fremsættelse af lovforslag nr. L 18, som var til 
første behandling her i Tinget den 24. oktober 
1990, og jeg skal henvise til de bemærkninger, 
som vor ordfører gjorde dengang. 


